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Protokół nr I.18 

posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 22 listopada 2018 r. 

 

 

Radny Senior, Michał Kowalewski, otworzył obrady I sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

kadencji 2018-2023 o godzinie 12
05

 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych 

było 17 nowo wybranych radnych, co stanowiło kworum. Ponadto w posiedzeniu 

uczestniczyli Starosta, Wicestarosta, Sekretarz, Skarbnik, a także zaproszeni goście (lista 

obecności w załączeniu). Uroczystą sesję inaugurującą pięcioletnią kadencję Rady rozpoczęto 

od wspólnego odśpiewania hymnu państwowego. Radny Senior poinformował, że obrady 

sesji są transmitowane bezpośrednio przez Internet i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Dodał, że nagranie obrad będzie udostępniane na stronie 

internetowej powiatu w Biuletynie Informacji Publicznej. Następnie przywitał radnych,  

a także przybyłych gości. Zanim przedstawił porządek obrad, poinformował, że został on 

ustalony przez Komisarza Wyborczego i zaproponował, żeby przyjąć go w takiej formie do 

momentu wyboru Przewodniczącego, a potem będzie można ewentualnie go rozszerzyć. 

Uwag nie wniesiono. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

3. Złożenie ślubowania przez radnych. 

4. Wybór przewodniczącego, zastępcy lub zastępców. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Radny Senior przeszedł następnie do realizacji punktu 3 porządku obrad i odczytał rotę 

ślubowania. Poprosił najmłodszą wiekiem radną, Agatę Smoleń, o odczytanie listy nowo 

wybranych radnych celem złożenia przez nich ślubowania. Poinstruował ich, żeby kolejno 

powstawali i wypowiadali słowo „Ślubuję”, opcjonalnie dodając formułę: „Tak mi dopomóż 

Bóg”. Ślubowanie złożyło 17 radnych. 

 

W dalszej kolejności przystąpiono do wyboru Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia 

tajnych wyborów na Przewodniczącego Rady Powiatu. Radny Senior poprosił o zgłaszanie 

kandydatur. 

 

Radny Dariusz Orzeszko zaproponował kandydatury radnych Kazimierza Antonowicza 

oraz Tomasza Jarmolińskiego.  

 

Radna Halina Banaszkiewicz zaproponowała kandydaturę radnego Piotra Barskiego. 

 

Radny Grzegorz Gabryelski zaproponował, żeby zamknąć listę kandydatów. 

 

Radny Senior przystał na propozycję radnego Grzegorza Gabryelskiego i zamknął listę 

kandydatów, po czym zapytał radnych Kazimierza Antonowicza, Tomasza Jarmolińskiego 

oraz Piotra Barskiego o to, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. Wszyscy trzej taką zgodę 

wyrazili. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym jednogłośnie powołano Komisję Skrutacyjną  

w następującym składzie: Kazimierz Antonowicz, Tomasz Jarmoliński oraz Piotr Barski. 
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W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących” (załącznik nr 1). 

 

Radny Senior poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się. Jej członkowie ze 

swojego grona na Przewodniczącego Komisji wybrali radnego Tomasza Jarmolińskiego. 

 

Kolejno przystąpiono do wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu. Radny Senior 

poinformował, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym Rada Powiatu 

wybiera ze swojego grona przewodniczącego bezwzględną większością głosów w obecności 

co najmniej połowy ustawowego składu Rady, w głosowaniu tajnym. Stwierdził, że liczba 

obecnych na sesji radnych uprawnia Radę do dokonania wyboru. Poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na stanowisko Przewodniczącego Rady Powiatu Międzyrzeckiego. 

 

Radny Mieczysław Kuryś zaproponował kandydaturę radnego Tadeusza Jasionka. Dodał, 

że ma on doświadczenie samorządowe jako były wójt Przytocznej, dlatego uważa, że będzie 

on dobrym kandydatem. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz zaproponowała kandydaturę radnego Krzysztofa Marca. 

Powiedziała, że jest on bardzo doświadczonym samorządowcem, od 24 lat zasiada  

w samorządzie gminnym, teraz powiatowym, tak że wierzy, że świetnie on sobie z tą funkcją 

poradzi. 

 

Radny Senior, z uwagi na brak innych kandydatur, zamknął listę zgłoszeń. 

 

Przed przystąpieniem do głosowania, Radny Senior zapytał radnych Tadeusza Jasionka oraz 

Krzysztofa Marca, czy wyrażają zgodę na kandydowanie na Przewodniczącego Rady. Obaj 

taką zgodę wyrazili. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada zamknęła listę 

kandydatów: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących” (załącznik nr 

2). 

 

Następnie Radny Senior poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o udanie się do Biura Rady 

w celu przygotowania kart do głosowania, po czym o godzinie 12
20

 zarządził krótką przerwę. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 12
30

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej objaśnił zasady głosowania, po czym 

przeprowadzono głosowanie tajne. 

 

O godzinie 12
35 

Radny Senior zarządził przerwę. Komisja Skrutacyjna udała się do Biura 

Rady w celu przeliczenia głosów oraz sporządzenia protokołu potwierdzającego wynik 

głosowania. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 12
45

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonego głosowania.  

 

W głosowaniu tajnym na Przewodniczącego Rady  Powiatu Międzyrzeckiego wybrano 

Tadeusza Jasionka, który otrzymał 9 głosów. Z kolei na Krzysztofa Marca oddano 8 

głosów. Głosowało 17 radnych. 
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał treść uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Powiatu (druk nr 1). Uchwała została zarejestrowana pod nr I.1.18. 

 

Radny Senior pogratulował nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady, Tadeuszowi 

Jasionkowi, po czym przekazał mu dalsze prowadzenie obrad. 

 

Nowy Przewodniczący Rady podziękował za wybór. Przyznał, że będzie to jego debiut  

w takiej roli, aczkolwiek nie debiut w samorządzie. Pogratulował też wszystkim nowo 

wybranym radnym oraz obecnemu na sali wójtowi Przytocznej, który wczoraj został 

zaprzysiężony.  

 

Następnie przystąpiono do wyboru wiceprzewodniczących Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów i jako pierwszy zaproponował 

kandydatury radnych Grzegorza Gabryelskiego oraz Mieczysława Kurysia. Obaj wyrazili 

zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Krzysztof Marzec zaproponował kandydatury radnej Haliny Banaszkiewicz oraz 

radnego Macieja Zawidzkiego. Oboje wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady, wobec braku innych zgłoszeń, zawnioskował o zamknięcie listy 

kandydatów. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie zamknęła listę. 

Głosowało 17 radnych (załącznik nr 3). 

 

Następnie Komisja Skrutacyjna ponownie udała się do Biura Rady w celu przygotowania kart 

do głosowania. 

 

O godzinie 12
50

 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 13
00

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej objaśnił zasady głosowania, a zaraz potem 

przeprowadzono głosowanie tajne. 

 

O godzinie 13
05

 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. Członkowie Komisji Skrutacyjnej 

udali się do Biura Rady w celu przeliczenia głosów oraz sporządzenia protokołu 

potwierdzającego wynik głosowania. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 13
15

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonego głosowania 

(w załączeniu).  

 

W głosowaniu tajnym Rada na Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

wybrała radnych Grzegorza Gabryelskiego oraz Mieczysława Kurysia, którzy otrzymali po 

9 głosów. 

 

Na radną Halinę Banaszkiewicz oddano 8 głosów. Tyle samo głosów otrzymał radny Maciej 

Zawidzki. Głosowało 17 radnych. 
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Uchwała w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady Powiatu (druk nr 2) została 

zarejestrowana pod nr I.2.18. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem formalnym o rozszerzenie porządku obrad  

o wybór Starosty Powiatu, Wicestarosty Powiatu oraz członków Zarządu Powiatu. Wniosek 

został poddany pod głosowanie jawne i przyjęty jednogłośnie: 17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących” (załącznik nr 4). Przystąpiono do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad, czyli do wyboru Starosty Powiatu. Przewodniczący Rady poprosił  

o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Grzegorz Gabryelski zaproponował kandydaturę pani Agnieszki Olender. 

Powiedział, że od 23 lat pracuje ona w samorządzie, w tym 20 lat przepracowała w Urzędzie 

Miejskim w Międzyrzeczu na wielu stanowiskach, m.in. w latach 2011-2014 była zastępcą 

Burmistrza Międzyrzecza, a do tej pory zatrudniona była w gorzowskim magistracie. Jest 

zdania, że jej wiedza samorządowa gwarantuje, że będzie ona dobrym Starostą. 

 

Przewodniczący Rady zapytał panią Agnieszkę Olender, czy wyraża zgodę na 

kandydowanie. Kandydatka wyraziła zgodę. 

 

Radny Jerzy Gądek zaproponował kandydaturę pana Bogusława Czopa. Dodał, że ma on 

nieco ponad 50 lat i wyższe wykształcenie humanistyczne, a obecnie zatrudniony jest  

w Urzędzie Skarbowym w Międzyrzeczu. Podkreślił, że nie jest on związany z żadną partią 

polityczną. W jego opinii jest to osoba o wysokiej kulturze osobistej i dużym doświadczeniu 

zawodowym, przede wszystkim urzędniczym. Powiedział, że jego kandydat cieszy się 

ponadto dużym zaufaniem społecznym, co wykazały ostatnie wybory na Burmistrza 

Międzyrzecza, dlatego uważa, że jest to kandydat godny piastowania urzędu Starosty. 

 

Przewodniczący Rady zapytał pana Bogusława Czopa o zgodę na kandydowanie, który taką 

zgodę wyraził.  

 

Przewodniczący Rady zawnioskował o zamknięcie listy kandydatów. Wniosek przyjęto 

jednogłośnie: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących” (załącznik  

nr 5). 

 

Przewodniczący Rady poprosił następnie członków Komisji Skrutacyjnej o przygotowanie 

kart do głosowania, po czym o godzinie 13
20

 zarządził przerwę. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 13
30

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej objaśnił zasady głosowania, po czym 

przeprowadzono głosowanie tajne. 

 

O godzinie 13
35

 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. Członkowie Komisji Skrutacyjnej 

udali się do Biura Rady w celu przeliczenia głosów oraz sporządzenia protokołu 

potwierdzającego wynik głosowania. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 13
40

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonego głosowania. 

 



5 
 

W głosowaniu tajnym na Starostę wybrano panią Agnieszkę Olender, która otrzymała 9 

głosów. Na Bogusława Czopa oddano 8 głosów. Głosowało 17 radnych. 

 

Uchwała w sprawie wyboru starosty powiatu (druk nr 3) została zarejestrowana pod nr I.3.18. 

 

Głos zabrała pani Agnieszka Olender. Przyznała, że to dla niej ogromne wyróżnienie zostać 

wybraną na stanowisko Starosty Międzyrzeckiego. Podziękowała za zaufanie i za głosy 

poparcia. Dodała, że ze swojej strony gwarantuje partnerstwo dla każdej słusznej inicjatywy, 

otwartość i chęć dobrej współpracy. Powiedziała, że ufa, że ta współpraca będzie 

merytoryczna i że będzie przebiegała w atmosferze wzajemnego szacunku, a ta kadencja 

przyniesie dla powiatu i jego mieszkańców wiele dobrego. 

 

W kolejnym punkcie obrad przystąpiono do wyboru wicestarosty powiatu. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie z przepisami, kandydata na wicestarostę 

zgłasza starosta. 

 

Pani Agnieszka Olender zaproponowała na stanowisko swojego zastępcy radną Zofię Plewę. 

Powiedziała, że jest to osoba o ogromnym doświadczeniu, która przez okres czterech kadencji 

zajmowała stanowisko radnej powiatowej, a w ostatniej kadencji pełniła też funkcję członka 

zarządu. Wcześniej była również Przewodniczącą Rady.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radną Zofię Plewę, czy wyraża zgodę na kandydowanie. 

Oświadczyła ona, iż taką zgodę wyraża. 

 

Przewodniczący Rady, z uwagi na brak innych zgłoszeń, zawnioskował o zamknięcie listy 

kandydatów. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie zamknęła listę. 

Głosowało 17 radnych (załącznik nr 6). Następnie poprosił członków Komisji Skrutacyjnej  

o przygotowanie kart do głosowania i o godzinie 13
45

 zarządził przerwę. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 13
50

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej objaśnił zasady głosowania, po czym 

przeprowadzono głosowanie tajne. 

 

Przed ogłoszeniem kolejnej przerwy, Przewodniczący Rady poprosił, żeby radni już dzisiaj 

zgłosili swój akces do poszczególnych komisji stałych Rady Powiatu. Zawnioskował, żeby  

w każdej takiej komisji było maksymalnie pięć osób i nie mniej niż dwie. Zapytał, czy ktoś 

zgłasza inne propozycje odnośnie do liczebności komisji. 

 

Zdaniem radnego Krzysztofa Marca nie powinno się ograniczać radnych w tym zakresie,  

w jakim chcą działać.  

 

Przewodniczący Rady przyznał rację radnemu Marcowi i zaproponował, żeby pod 

glosowanie poddać dwie propozycje, a mianowicie, żeby komisje stałe Rady Powiatu liczyły 

maksymalnie pięciu członków lub żeby nie było w tej kwestii żadnych ograniczeń.  

 

Głosowanie w tej sprawie nie mogło się odbyć z uwagi na fakt, iż wciąż nie zamknięto 

głosowania nad wyborem wicestarosty powiatu. 
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Radny Piotr Barski zapytał, czy taki punkt w ogóle jest w porządku obrad. 

 

Radny Grzegorz Gabryelski zauważył, że nie musi być, bo są to sprawy techniczne. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że dobrze by było, żeby już dzisiaj radni na ten temat 

dyskutowali, Dlatego zaproponował, żeby już teraz zrobić „przymiarki” do tych komisji, co 

jego zdaniem będzie dla wszystkich ułatwieniem. 

 

W kwestii formalnej, radny Jerzy Gądek poprosił Przewodniczącego Rady najpierw  

o zapoznanie się z § 54, pkt. 3 statutu powiatu, a dopiero potem o wypowiadanie się na temat 

komisji. 

 

Przewodniczący Rady zdecydował, że ostatecznie wniosek w sprawie ustalenia liczebności 

komisji stałych nie zostanie poddany pod głosowanie. Zaproponował, żeby radni zgłaszali 

chęć udziału w pracach komisji według swojego uznania. 

 

O godzinie 14
00

 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. Członkowie Komisji Skrutacyjnej 

udali się do Biura Rady w celu przeliczenia głosów oraz sporządzenia protokołu 

potwierdzającego wynik głosowania. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 14
05

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonego głosowania.  

 

W głosowaniu tajnym na Wicestarostę wybrano radną Zofię Plewę, która otrzymała 9 głosów 

„za”, 6 głosów „przeciw” i 2 głosy „wstrzymujące”. Głosowało 17 radnych. 

 

Uchwała w sprawie wyboru wicestarosty powiatu (druk nr 4) została zarejestrowana pod nr 

I.4.18. 

 

Radna Zofia Plewa podziękowała za powierzone jej zaufanie. Ze swojej strony obiecała 

stabilność w tym samorządzie i w tej pracy, która, jak przyznała, jest bardzo trudna  

i odpowiedzialna. Powiedziała, że załoga, jaką stanowi Starostwo, łącznie z jednostkami 

podległymi, to są specjaliści wysokiej klasy, dlatego nie wyobraża sobie, żeby coś mogło 

zakłócić poziom pracy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił panią Starostę o zgłaszanie kandydatów na członków 

zarządu. 

 

Starosta zaproponowała kandydatury radnych Dariusza Orzeszko, Zbigniewa Świątka oraz 

Romana Nowaka. Wszyscy trzej wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała, czy członkowie zarządu mają być etatowymi czy też 

społecznymi członkami zarządu. 

 

Starosta odpowiedziała, że na tę chwilę będą to społeczni członkowie. Przyznała, że nie 

myślała jeszcze o etatowym członku zarządu.  

 

Przewodniczący Rady zawnioskował o zamknięcie listy kandydatów. Wniosek przyjęto 16 

głosami „za”, jedna osoba wstrzymała się od głosu. Głosowało 17 radnych (załącznik nr 7). 
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o przygotowanie 

kart do głosowania i o godzinie 14
10

 zarządził przerwę. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 14
15

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej objaśnił zasady głosowania, a zaraz potem 

przeprowadzono głosowanie tajne. 

 

O godzinie 14
20

 Przewodniczący Rady zarządził przerwę. Członkowie Komisji Skrutacyjnej 

udali się do Biura Rady w celu przeliczenia głosów oraz sporządzenia protokołu 

potwierdzającego wynik głosowania. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 14
25

. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonego głosowania.  

 

W głosowaniu tajnym na członków Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego wybrano radnych 

Dariusza Orzeszko (10 głosów „za”, 6 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”), 

Zbigniewa Świątka (10 głosów „za”, 6 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”)  oraz 

Romana Nowaka (9 głosów „za”, 6 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”). 

 

Uchwała w sprawie wyboru członków Zarządu Powiatu Międzyrzeckiego (druk nr 5) została 

zarejestrowana pod nr I.5.18. 

 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady poinformował jeszcze, że kolejna 

sesja odbędzie się 30 listopada br. o godzinie 12
00

, po czym podziękował wszystkim za 

przybycie i o godzinie 14
30 

zamknął obrady. 

 

 

 Protokołował:       


